

JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA

Data: 26 de febrer de 2026

Hora de la reunió: 12:00 hores en primera convocatòria i 12:30 hores en segona

Assistents: relació a l'Annex 1.

Excusen la seua assistència: Ana Camarasa, Jorge Hermosilla, M^a Teresa Izquierdo, M^a Luz Mandingorra, Consuelo Mares.

1. Aprovació, si escau, de l'acta anterior, ordinària de 22 de desembre de 2025.

Sense cap observació s'aprova per assentiment l'acta anterior ordinària del 22 de desembre de 2025.

2. Informe del Degà.

El degà Manuel Lomas Cortés inicia l'informe donant compte de les qüestions tractades en l'únic Consell de Govern (el dia 10 de febrer) que s'ha celebrat entre la nostra Junta anterior i esta. Informa que es va aprovar el Reglament de Dedicació Docent del PDI i que ja hi ha departaments que estan treballant amb ell. Informa que es van exposar els resultats del Docentia, on un any més els resultats han sigut molt bons (96,3% superat). El vicerector va comentar que des de l'ANECA es plantejarà una reforma en la manera d'avaluar, però encara no se sap en què consistirà.

El degà informa que s'ha aprovat el calendari del pròxim curs 2026-2027, que començarà el 14 de setembre. La festa pròpia del campus serà el 7 de desembre de 2026. També comenta que en el Consell hi va haver un punt dedicat a l'aprovació de diferents modificacions de títols de grau. Va entrar la modificació del títol del Grau en Turisme. Arran del que s'havia acordat en les nostres anteriors Juntes en relació amb la modificació del Grau en Turisme, i encara que com a degà no li corresponia votar perquè hi ha un torn de rotació i no tots els degans poden votar sempre en el Consell, comenta que va demanar la paraula per a indicar la posició contrària de la Facultat de Geografia i Història —votada per unanimitat en esta Junta— respecte a les modificacions que es van plantejar des de la Facultat d'Economia per al Grau en Turisme. No obstant això, la votació del Consell va eixir a favor per unanimitat. El degà informa també que en este Consell es va aprovar per unanimitat la proposta de doble títol

d'Arqueologia i Història. Per tant, es continuarà treballant des de la Facultat per a oferir este doble títol a partir de setembre. S'indica que la UV ja està oferint informació del doble grau en la pàgina web i en les xarxes socials.

El degà comenta que després d'este Consell de Govern hi va haver una sessió de Claustre de la Universitat, monogràfica per a la presentació de les candidatures a les eleccions a rector o rectora de la UV del pròxim dia 3 de març de 2026. El degà informa que en les últimes setmanes la Facultat ha rebut la visita de tres dels quatre candidats, als quals ha pogut atendre el professorat, el PTGAS i l'estudiantat que ha desitjat fer-ho.

El degà informa que hem celebrat la I edició de l'Ocupat, una activitat que ha vingut a substituir el tradicional Fòrum d'Ocupació. Esta activitat l'hem organitzada este any sense la tutela d'UVOcupació per motius que ja es van explicar. La valoració que en fa el degà és que l'activitat ha intentat plantejar canvis respecte al format anterior per a intentar dinamitzar més la jornada, i les sensacions han sigut molt bones. Hi va haver moltes més visites als estands que en edicions anteriors. El degà cedeix la paraula al vicedegà de Cultura i Participació Estudiantil, Frederic Aparisi, perquè, com a responsable de l'esdeveniment, faça un balanç breu. El vicedegà assenyala l'èxit de participació i assistència que s'ha pogut seguir a través d'un formulari. La participació ha sigut majoritàriament d'estudiants del Grau en Història de l'Art, seguida dels del Grau en Història i un 15% d'estudiants del Grau en Geografia. En un primer moment la major part dels inscrits eren matriculats de pràctiques externes —ja que esta activitat serveix com a activitat complementària de l'assignatura—, però amb el pas dels dies el percentatge d'alumnes no matriculats en pràctiques externes ha anat augmentant fins a quasi el 25%. El vicedegà comenta que açò confirma que cada vegada més els estudiants de quart curs veuen en este esdeveniment una oportunitat d'informar-se sobre eixides professionals o estudis de màster. Considera que, per les dates en què se celebra l'activitat i el fet que una part es desenvolupa a l'aire lliure, les condicions atmosfèriques poden perjudicar l'esdeveniment, i que caldria tenir-ho en compte. Considera molt important continuar insistint en el caràcter formatiu-pràctic amb tallers com els realitzats pel professor Emilio Iranzo, responsable de l'Aula d'Emprenedoria i Autoocupació de la Facultat GH-Emprén en col·laboració amb el director de la Unitat d'Emprenedoria de la UV (UVemprén); o com el realitzat per Fani Grande sobre el llenguatge no verbal durant les entrevistes, que van agradar a l'estudiantat. El degà pren la paraula per a apuntar que un dels avantatges d'organitzar l'esdeveniment pel nostre compte és que podem fer ràpidament una explotació de les dades, mentre que abans la informació tardava més a arribar-nos. El degà felicita per la feina feta, ja que s'està aconseguint que l'activitat desperte l'interés no sols dels estudiants que estan en quart curs.

El degà informa que la setmana passada es van celebrar les Visites Conèixer, en les quals estudiants de batxillerat ens visiten per a conèixer els nostres graus i els diferents espais docents i d'investigació del centre. El vicedegà de Cultura i Participació Estudiantil, Frederic Aparisi, torna a prendre la paraula per a assenyalar algunes dades de les Visites Conèixer i indica que crida l'atenció que, juntament amb la Facultat de Filologia, siguem la Facultat que

menys demanda de visites té per part dels centres d'educació secundària i que, a més, la Facultat sols arriba al 53% de tota la seua capacitat per a acollir visites. També som una de les facultats amb l'índex de fallada en les visites més alt (s'apunten per a visitar-nos però després no acudixen a la sessió). El degà comenta que hi ha aspectes que no depenen directament de nosaltres i que en tot cas cal insistir més al SEDI i a altres instàncies perquè es replantegen la manera de visibilitzar i atraure instituts al nostre centre. El problema, segons el vicedegà, és que el SEDI no presenta als orientadors dels instituts tots els graus, sinó sols tres de manera rotativa. El degà insisteix que el que sí que depén de nosaltres —les visites— es va desenvolupar bé i sense cap incidència, per la qual cosa es pot considerar en este sentit que van ser un èxit. En relació amb este tipus d'activitats, el degà anuncia que després de Falles tindrem les Olimpíades de Geografia, Història i Història de l'Art.

El degà informa del procés d'electrificació de les aules de l'aulari VI. Comenta que ja es va informar sobre el calendari d'intervenció. Indica que tenim una nova proposta, però adverteix que l'assumpte és molt dinàmic i que periòdicament arriben versions noves. El degà prefereix no estar constantment passant informació que és canviant. El procés serà llarg, acumularà retards i generarà incomoditats que haurem d'assumir i anar resolent. Destaca la solidaritat de la resta de degans del Campus i del Vicerectorat de Cultura i Societat, que ens han oferit espais per a cobrir la inoperativitat d'algunes de les nostres aules. Ja s'estima que el retard arribarà fins a mitjans de setembre, però açò pot allargar-se.

El degà anima a la participació de totes i tots en el procés electoral a rector o rectora. S'atén una petició d'una de les candidatures que les paperetes estiguen situades no en la mateixa sala on estan les urnes, sinó en un espai diferent de l'espai de votació, per a garantir una major privacitat. S'habilitarà l'espai que dóna accés a l'escala d'emergència (antic Pangaea) amb uns biombos per a garantir la discreció.

El degà informa que ha arribat una Guia d'Ús Responsable de la IA. És el resultat d'una demanda que han fet els degans a l'equip rectoral davant d'un problema que ens afecta cada vegada més. No és un document tancat i definitiu i s'ha proposat a les facultats que el revisen i que facen aportacions. El degà proposa que cada àrea propose una persona per a revisar la Guia i adaptar-la a la nostra docència. El professor Agustín Díez pregunta si cada titulació també l'hauria d'adaptar. El degà li contesta que en el document es parla que també es pot fer una adaptació específica per a les titulacions; és una primera fase. Podria haver-hi un document marc de centre i, després, específics de titulacions.

Finalment, el degà informa que fa uns mesos va arribar al deganat una proposta de l'Àrea d'Història Medieval per a constituir un laboratori vinculat amb la seua Àrea. El degà comenta que és una situació que ja s'ha produït en altres moments d'este mandat, quan l'Àrea d'Història Moderna va expressar el seu desig de constituir un nou laboratori, que ja és en funcionament. El degà explica que en el seu moment tant ell com l'administrador Joaquín Lacasta es van informar sobre els passos a fer per a constituir un nou laboratori i van detectar que no hi ha cap normativa específica per part de la UV per a la constitució. Sols cal l'expressió per part de l'Àrea interessada en la constitució d'un laboratori i, a partir d'eixe moment, es

comença a treballar. Tal com es va fer en l'ocasió anterior amb la sol·licitud de l'Àrea d'H. Moderna, des del deganat s'ha demanat que siga un representant de l'Àrea d'Història Medieval qui expose davant de la Junta l'expressió d'interés per a posar en funcionament este laboratori. És el professor Josep Torró el representant de l'Àrea qui pren la paraula per a exposar als membres de la Junta la motivació de l'Àrea.

El professor Torró pren la paraula per a informar de la iniciativa. Comenta que des de la seua Àrea es vol posar en marxa un laboratori d'Història i Arqueologia Medieval, ja que es considera que des de fa temps és una necessitat en un doble sentit: d'una banda, com a suport a la docència; de l'altra, com a suport a la investigació. Indica que seria, és clar, un laboratori docent, un espai idoni i adequat per a desenvolupar tasques que des de fa temps s'estan duent a terme, com ara els tallers d'iniciació al treball amb la documentació medieval, tallers d'iniciació al treball arqueològic medieval, dibuix de materials, iniciació a la prospecció arqueològica. Es vol disposar d'un espai per a poder realitzar-los en millors condicions. De cara al futur, el laboratori també serà molt important per a la docència que s'impartirà en el nou grau en Arqueologia. També es vol que es convertisca en un suport molt útil per a la investigació, ja que, en estos moments, hi ha membres del PDI de l'Àrea i un doctorand que formen part d'un projecte europeu que té com a activitat central la recollida i l'anàlisi de mostres arqueològiques i la realització de prospeccions. També s'estan dirigint tesis d'arqueologia medieval. Tot açò justifica la necessitat d'este espai, que a més serviria per a emmagatzemar el material que s'està utilitzant: facsímils de documentació medieval, cartografia històrica cadastral relacionada amb la reconstrucció d'hortes medievals, fotografies aèries, càmeres fotogràfiques, material de dibuix, etc.

El degà pren la paraula per a indicar que l'Àrea ha sol·licitat ajuda al deganat per a buscar un espai on ubicar este laboratori, ja que a la setena planta no queda espai per a instal·lar-lo. Així doncs, comenta que el que ha fet este deganat és aplicar el mateix plantejament que es va seguir quan l'Àrea d'Història Moderna va sol·licitar espai per al seu laboratori. El degà informa que el que es tractarà de fer és transformar l'antiga sala d'informàtica per a estudiants, situada en la planta baixa, al costat de l'aula Fo.1, en el laboratori d'Història i Arqueologia Medieval, amb les mateixes condicions que es van establir per al laboratori d'Història Moderna. És, per tant, un espai de la Facultat que es cedix perquè l'Àrea d'Història Medieval el puga utilitzar, però sent sempre un espai a disposició de les necessitats del Centre. En este sentit, si en algun moment la Facultat tinguera necessitat d'usar-lo per a celebrar alguna activitat —com reunions d'algunes comissions—, la Facultat n'autoritzaria l'ús, tal com ocorre amb l'espai cedit per al laboratori d'Història Moderna. Amb esta última reflexió el degà indica que conclou el seu informe i pregunta als membres de la Junta si algú necessita algun tipus d'aclariment o vol fer algun comentari sobre l'informe efectuat.

El professor Juan Vicente García Marsilla demana la paraula per a indicar que, davant del que ha exposat el degà sobre el fet que el futur laboratori seria un espai compartit, cal tenir en compte que hi haurà materials valuosos i que caldria atendre la seguretat. El degà diu que, és clar, que en eixe espai hi ha un altre espai interior que correspon a l'antic lavabo de l'aula

contigua, que es podrà reutilitzar com a magatzem per a custodiar elements valuosos. No obstant això, el degà aclareix que tampoc no es preveu que hi haja tanta necessitat d'ús compartit del futur laboratori; seran moments molt puntuals, com ocorre de tant en tant amb el que hui és el laboratori d'Història Moderna. El degà indica que este plantejament d'espais compartits es fa així per a evitar que sorgisquen suspicàcies entre Àrees. No es vol que, com va passar quan es va plantejar el laboratori d'Història Moderna, des de cap Àrea se suggerisca que s'està duent a terme un procés de "privatització d'espais de la Facultat" per a algunes Àrees en concret. Per això el laboratori d'Història Moderna és un espai compartit, que s'utilitza sempre que hi ha necessitat. Per tant, el degà informa que este futur laboratori d'Història i Arqueologia Medieval s'habilitarà amb les mateixes condicions que el d'Història Moderna.

Mercedes Montes, que és PTGAS de la nostra Consergeria, intervé per a indicar que a la Consergeria se li ha facilitat una llista de persones autoritzades per a poder accedir a l'espai i, davant del que s'està comentant que el laboratori serà un espai compartit, pregunta per la manera de procedir des de la Consergeria respecte a l'accés.

En eixe moment el vicedegà de Cultura i Participació Estudiantil, Frederic Aparisi, pren la paraula comentant que el tipus de materials que ja s'han encarregat i que hi haurà en el laboratori d'Història i Arqueologia Medieval no seran iguals que els que hi ha en el laboratori d'Història Moderna. I indica que existeixen altres laboratoris en la Facultat que sí que són d'ús privatiu i que, per tant, no entén per què el laboratori d'Història i Arqueologia Medieval no poguera tindre el mateix caràcter.

El professor Daniel Muñoz pren la paraula per a indicar que no està d'acord amb el que ha comentat el professor Frederic Aparisi, ja que en el laboratori d'Història Moderna també hi ha materials valuosos com la impremta que és, a més, patrimoni de la UV.

El degà pren la paraula per a indicar que no considera necessari obrir en este moment este debat sobre què hi ha de valuós en cada espai. I comenta que en cap moment s'ha plantejat que el futur laboratori d'Història i Arqueologia Medieval anara a ser un espai d'ús exclusiu i tancat amb clau sols per a membres de l'Àrea d'Història Medieval.

El vicedegà de Cultura i Participació Estudiantil, Frederic Aparisi, rebutja el degà assenyalant que este sí que va dir al director del Departament que el laboratori seria un espai exclusiu per a l'Àrea d'Història Medieval, si l'Àrea d'Història Medieval s'encarregava de les despeses relacionades amb l'amoblament de l'espai.

El degà contesta al vicedegà indicant-li que el que va informar al director del Departament d'Història Medieval i Ciències i Tècniques Historiogràfiques va ser que els laboratoris que s'han creat en espais cedits per la Facultat són equipats i amoblats per les àrees que els usaran, sense perjudici que la Facultat cedisca el mobiliari ja disponible en l'espai. Però, atés que el mobiliari que hi ha dins de l'espai on es vol localitzar el futur laboratori d'Història i Arqueologia Medieval no és adequat per al tipus de dinàmica que ha de tindre el laboratori,

el més oportú és que siga l'Àrea de Medieval la que s'encarregue de la seua adequació. Tot i això, el degà comenta que des del deganat sí que s'havia pensat fer un esforç per a ajudar assumint la despesa d'alguna part del mobiliari del laboratori. Oferta que també ha fet al laboratori d'Història Moderna. El degà reforça l'argument que, si quan es va crear el laboratori d'Història Moderna es va establir que anava a ser un espai compartit, no és oportú que el futur laboratori d'Història i Arqueologia Medieval tinga un caràcter d'ús exclusiu. No obstant això, indica que, si la Junta de Facultat decidix que els espais del laboratori d'Història Moderna i el del futur laboratori d'Història i Arqueologia Medieval han de ser d'ús privatiu, en eixe cas es podria tractar.

El professor Juan Vicente García Marsilla comenta que s'està centrant l'assumpte en els laboratoris de Moderna i el futur de Medieval, però que existeixen en la Facultat altres laboratoris, com els d'Història de l'Art, Arqueologia, Geomorfologia, i no sap com funcionen. Pregunta si els anteriors funcionen sota uns criteris diferents dels més recents.

El degà insisteix que quan es va crear el laboratori de Moderna hi va haver reticències des d'altres àrees per si es convertia en un espai d'ús exclusiu, i és per això que considera que ha de mantindre el mateix criteri per a tots els laboratoris que es proposen crear des d'aleshores. Però si es decidix que els espais siguen d'ús exclusiu, caldrà modificar les condicions per a tots.

El vicedegà de Cultura i Participació Estudiantil, professor Frederic Aparisi, pren la paraula per a expressar que entén que caldrà realitzar algun canvi. O el de Moderna passa a ser d'ús exclusiu per a l'Àrea de Moderna, o el laboratori de Contemporània torna a ser d'ús compartit. Comenta que el de Contemporània sí que és d'ús exclusiu. Entén que s'han de posar les mateixes condicions d'exclusivitat per a tots i, atés que hi ha laboratoris que disposen d'equips i material sensible, l'accés a ells hauria d'estar restringit als membres de l'Àrea o del Departament.

El director del Departament d'Història Moderna i Contemporània, professor Sergio Valero, pren la paraula per a indicar que el laboratori, al qual s'ha denominat en esta Junta d'Història Contemporània, és en realitat el Laboratori d'Història i Fonts Orals. El professor Frederic Aparisi indica que els laboratoris s'associen a una àrea i que per això ell ha fet referència al laboratori d'Història Contemporània. Però que en qualsevol cas és un espai que usa, gestiona i controla l'accés l'Àrea de Contemporània. El professor Sergio Valero rebutja assenyalant que açò no és cert, ja que cada vegada que s'ha d'usar l'espai s'acudeix a la Consergeria perquè els done accés. Indica que quan es va crear eixe laboratori va quedar clar que es tractava d'un laboratori de Facultat, no de l'Àrea de Contemporània. Mai l'han considerat un espai privatiu de l'Àrea d'Història Contemporània i mai han manifestat que no es poguera fer servir per a altres necessitats. I sempre s'ha equipat a través de les ajudes per a laboratoris docents. Ja es va informar en el seu moment l'anterior equip decanal que la normativa havia canviat i que els laboratoris passaven a ser de Facultat, gestionats per les àrees. Li indica al professor Aparisi que no té cap inconvenient a canviar a l'Àrea d'Història Medieval l'espai del qual disposa el laboratori d'Història i Fonts Orals.

La companya del PTGAS, Lucía Rojo, pren la paraula per a aclarir que el laboratori d'Història de l'Art segueix la mateixa dinàmica que el de Fonts Orals. La clau la té la Consergeria i està obert per a tots els estudiants de la Facultat. Evidentment s'hi fan més pràctiques d'Història de l'Art, però també l'utilitzen altres investigadors de la Facultat d'altres Departaments o Àrees. Comenta que disposen d'uns armaris amb clau per a custodiar peces o equip sensible.

El degà fa referència a la situació del Laboratori d'Informació i Documentació, que en el moment de la seua creació també va generar algun problema perquè des de l'àrea que l'havia de gestionar es volia que fos un espai exclusiu i des del deganat es va dir que eixe espai havia d'estar també a disposició d'altres necessitats del centre. Amb el propòsit de tancar este debat generat, el degà indica que continuarà estudiant la situació per a intentar buscar una solució.

3. Aprovació, si escau, de la liquidació del pressupost de la Facultat de l'exercici 2025.

El degà presenta el document amb el pressupost. Indica que s'ha hagut de retirar el "document de composició" que acompanya la liquidació del pressupost, ja que s'ha detectat un error. S'adjuntarà en el dossier de la pròxima Junta per a la seua aprovació. El degà diu que, encara que no és ell qui s'encarrega d'explicar com es liquida el pressupost de l'any anterior ni tampoc d'explicar el pressupost actual, atés que el Vicedegà d'Economia i Noves Tecnologies, professor Aleix Eixea, continua de baixa mèdica, en esta ocasió exposarà la situació. S'han complit totes les despeses que s'havien proposat per al 2025, tant en el capítol 2 com en el 6. S'observa que, en comparació amb la proposta de pressupost que es fa per a este any 2026, hi ha un romanent de 2025 d'uns 23.000 euros, que s'incorpora al pressupost de 2026. És una quantitat que respon a una reserva que es va fer per a renovar equips informàtics, que finalment no ha calgut gastar; i d'altra banda hi havia la renovació de la revisió dels extintors de tota la Facultat: en este cas s'havia pressupostat a l'alça, però finalment es va negociar amb el Servei de Manteniment i es podrà passar esta despesa per RAM, cosa que fa que existisca eixe romanent.

El degà sol·licita a la Junta que revise els documents i sol·licita l'aprovació de la liquidació del pressupost de l'any 2025.

S'aprova per assentiment.

4. Aprovació, si escau, de la proposta de distribució del pressupost de 2026.

En primer lloc, el degà comenta que des de fa dos anys tenim un nou model de finançament de les Facultats, que és dinàmic. Açò es tradueix en el fet que factors com el nombre d'estudiants matriculats o el nombre de titulacions ofertes des de les facultats, entre d'altres, condicionen els pressupostos d'estes. Així doncs, les facultats no tenen un pressupost fix i tancat, sinó que varia d'any en any. En el cas de la nostra Facultat, la tendència dels últims anys és que se'ns ha anat reduint el pressupost en 2.000 o 3.000 euros. Per tant, este any ens han dotat amb menys diners que l'any anterior. El degà espera que l'any que ve, amb

l'activació del Grau en Arqueologia i el Doble Grau en Història i Arqueologia, la Universitat ens dote de més finançament.

El degà presenta les xifres per al 2026 indicant que la distribució del pressupost és similar a la de l'any anterior. Les propostes de despesa que el deganat fa per a millorar les infraestructures i els equipaments de la Facultat figuren en l'apartat del pressupost denominat "Programes". El pressupost que es destina a biblioteques, a la Revista Saitabi i a l'ADR es manté. Pel que fa a les activitats complementàries i acadèmiques, fa un parell d'anys es va incrementar el pressupost a 40.000 euros. Però este any hem decidit incrementar la quantitat a 45.000 euros perquè estem tenint en compte l'activació del primer curs del Grau en Arqueologia i l'impacte que tindran les activitats complementàries d'aquest grau a partir del primer quadrimestre del curs 2026-2027. El degà comenta que també tenim la intenció de destinar 15.000 euros a la instal·lació de dues portes automàtiques que milloraran la climatització de l'edifici. També des de fa dos anys estem pintant per fases les parets de la Facultat i per a este any es proposa una despesa de 10.000 euros per a pintar en totes les plantes l'espai on es troba el muntacàrregues i els ascensors. També s'ha pressupostat una quantitat de 20.000 euros per a renovar aparells informàtics de la Consergeria i de l'Administració. El degà assenyala que, tot i que encara no està reflectit en el pressupost, es destinarà una quantitat a la compra de pantalles tàctils per a instal·lar en la resta d'aules de la Facultat que encara no les tenen.

El degà pregunta si alguna persona vol intervindre.

L'estudiant i membre de l'ADR, Iván Vergara, demana la paraula per a manifestar el seu desacord amb el fet que es mantinga el mateix pressupost per a l'ADR que en anys anteriors. Indica que en octubre de 2026 des de l'ADR organitzaran la "Reunió Sectorial d'ADR d'Humanitats d'Universitats Espanyoles", activitat amb un cost elevat que deixarà l'ADR sense pressupost. Argumenta que açò impossibilitarà l'organització d'altres activitats que des de l'ADR es volen realitzar per a la seua revitalització, atesa la situació difícil que està experimentant quant a participació de l'estudiantat. Entén que l'argument que s'ha traslladat a l'ADR és que no se li incrementarà el pressupost fins que no executen despeses, però que en el cas de les activitats complementàries sí que s'incrementa el pressupost quan tampoc no s'ha executat tot el pressupostat. Pregunta que, si la despesa de l'ADR se supera, com es procedirà des de la Facultat.

El vicedegà de Cultura i Participació Estudiantil, Frederic Aparisi, pren la paraula per a contestar a l'estudiant. Li explica que en el curs anterior sí que es va executar tot el pressupostat per a activitats complementàries i acadèmiques, i fins i tot se'n van finançar algunes més no previstes. Li comenta que pel que fa a la "Sectorial" ja es va parlar amb l'antic coordinador de l'ADR indicant-li que l'ADR tenia uns diners pressupostats per a gastar. Comenta que el que hauria de fer l'ADR és preparar un programa d'activitats per a donar-lo a conèixer, amb una proposta de pressupost, i des del deganat s'estudiaria la possibilitat d'assumir algunes d'estes despeses. També comenta que, no obstant això, es pot fer difusió entre l'estudiantat de l'ADR sense incórrer en despesa.

El degà pren la paraula per a recordar que any rere any l'ADR no està executant pràcticament cap despesa del pressupost que té assignat. La sol·licitud d'increment de pressupost és quelcom que també ve fent històricament l'ADR, però la resposta del deganat és sempre la mateixa: executeu primer els diners que teniu pressupostats i si veiem durant diversos exercicis que no és suficient, ho estudiem. El degà també comenta que el coordinador anterior ja va estar amb ell parlant de l'organització de la Sectorial i es va comentar que una part dels 7.000 euros pressupostats anirien a càrrec de la Delegació d'Estudiants de la UV. Per tant, entre els diners procedents de la Facultat i els de la Delegació d'Estudiants es cobriria l'esdeveniment. No obstant això, també es va comentar a l'anterior coordinador que si fos necessari incrementar una mica més l'ajuda, el deganat tractaria d'ajudar. Però el degà insisteix que per l'organització un any d'un esdeveniment no es pot justificar una pujada del pressupost estructural de l'ADR.

L'estudiant i membre de l'ADR, Iván Vergara, torna a prendre la paraula per a dir que la seua intervenció no ha sigut per a defensar que per l'organització de la Sectorial es sol·licita més pressupost, sinó perquè este any amb este esdeveniment l'ADR es queda a zero i no podrà realitzar altres activitats. Diu que tenen actes de l'ADR del curs 1999-2000 on el pressupost de l'ADR era quasi de 6.000 euros, molt superior al que es té ara i que se'ls ha anat reduint. La seua preocupació com a coordinador és com dinamitzar un ADR que no està en el seu millor moment i que, a més, no comptarà este any 2026 amb diners per a fer altres activitats. La voluntat d'este ADR és la d'anar executant despesa. El degà torna a prendre la paraula per a indicar que, si el pressupost de l'ADR s'ha anat reduint en els últims anys, segurament ha sigut perquè no s'estava executant i s'ha derivat a altres partides on sí que hi ha hagut necessitat.

L'estudiant i membre de l'ADR, Elena Bravo, pren la paraula per a indicar-li al degà que l'ADR actual no és el mateix que el d'anys enrere i que tenen la voluntat de fer activitats. El degà li torna a contestar que primer s'execute el pressupost que tenen, i si s'observa que cal més, des de la Facultat es valorarà.

El Secretari de la Facultat, Emilio Iranzo, intervé per a reforçar el missatge del degà i per a explicar als estudiants que, si tenen la intenció de dur a terme una estratègia per a la dinamització i visibilització de l'ADR, en la qual es contempla efectuar diverses activitats, seria oportú que presentaren una proposta amb un balanç de possibles despeses al deganat. Des del decanat s'estudiarà la proposta i segurament s'ajudarà l'ADR en el que siga possible.

La Vicedegana d'Estudis i Organització Acadèmica, Gema Capilla, pren la paraula per a recordar a l'ADR que també té obligacions. Ahir hi havia una Comissió de Revisió de Qualificacions i no hi va haver participació de l'ADR. Els representants de l'ADR diuen que la mesa de l'ADR sí que està complint les seues funcions, però que no poden respondre pels membres que formen part de les comissions i que no hi acudixen.

Després del debat es procedeix a la votació. S'aprova la proposta de distribució del pressupost de 2026 per majoria amb dos vots en contra i cap abstenció.

5. Aprovació, si escau, de l'oferta de places per a admissió d'estudiants/tes amb estudis universitaris oficials parcials, curs 2026-27.

En este punt s'ha d'aprovar un nombre de places que té una distribució que es ve mantenint igual des de fa molts anys. La proposta és de 8 places per als graus en Història i en Història de l'Art; i de 5 places per als graus en Geografia i Informació i Documentació.

S'aprova per assentiment la proposta.

6. Aprovació, si escau, de la modificació del reglament d'ús d'espais de la Facultat.

El degà indica que la documentació és accessible en el dossier de la Junta. Comenta que la proposta ve per la necessitat de renovar un reglament que no s'havia modificat des del curs 2007-2008. En aquell moment encara no s'havia regulat l'ús d'alguns espais, com per exemple la Sala Palmireno, i tampoc no es feia un ús tan intensiu dels vestíbuls de la Facultat com es fa en l'actualitat. S'ha introduït un altre element, prèvia consulta a l'assessoria jurídica, i té a veure amb la venda de llibres i altres objectes dins del recinte de la Facultat. Tampoc amb l'organització de reunions d'associacions que no tenen res a veure amb la UV en els vestíbuls de la Facultat. Ja tenim contestació de l'assessoria jurídica en la qual se'ns ha informat que no es pot efectuar venda. Estem a l'espera que ens arribe l'informe oficial.

El professor Sergio Valero demana la paraula per a preguntar si tot el que no està recollit en el reglament no es pot fer. I especifica que es refereix, per exemple, a reunions relacionades amb processos electorals o àpats durant els grans congressos que s'organitzen en la Facultat. El degà contesta que el que cal fer és sol·licitar autorització al decanat.

S'aprova la proposta de modificació del reglament per assentiment.

7. Assumptes de tràmit.

No n'hi ha.

8. Torn obert de paraula.

El Secretari de la Facultat pren la paraula per a informar que, en el marc de l'Aula d'Emprenedoria i Autoocupació GH-Emprén de la Facultat, es va idear al principi de curs un Pla d'Acció i Programa d'Activitats, al qual hem denominat GH-Impulsa. S'han realitzat diverses activitats, però destaquem el Concurs GH-Impulsa Projectes Emprenedors, en el qual competiran equips formats per estudiants que rebran formació relacionada amb com iniciar un projecte empresarial. El Secretari comenta que, de la mà de la Unitat d'Emprenedoria de la UV (UVemprén), des de fa uns anys s'ha treballat en la Facultat perquè els estudiants que ho desitgen adquirisquen competències emprenedores, però és una dimensió de la qual no tenim tradició en el centre, cosa que ha fet que el despegament siga molt progressiu. En qualsevol cas, este curs, amb el pla d'acció i el programa GH-Impulsa, s'està aconseguint animar l'estudiantat a participar en el concurs —que té una dotació econòmica per als

guanyadors— i en la formació associada. Com que encara s'està dins del termini perquè s'inscriguen equips, el Secretari anima els companys de la Junta a difondre l'activitat.

El professor Sergio Valero pregunta si s'ha enviat informació per correu sobre el Concurs. El Secretari de la Facultat, Emilio Iranzo, comenta que s'ha fet difusió en xarxes socials i en la web de la Facultat, també durant l'Ocupat, però que encara no s'ha enviat informació per correu electrònic.

El professor Agustín Díez sol·licita informació sobre la instal·lació de l'accés amb targeta a la Facultat. El degà diu que el projecte segueix endavant. S'activarà el control d'accés al centre quan es decrete el nivell 3 d'Emergència. Ja es té clar el model dels aparells que han de donar accés. Però s'ha de canviar la porta d'accés i, quan açò estiga fet, la instal·lació del sistema serà ràpida.

Acabat el torn obert i sense més assumptes que tractar, es clou la sessió a les 14:40 h, de la qual, com a Secretari, done fe i, amb el vistiplau del Degà, estenc la present acta.

Vist-i-plau

El Secretari

El Degà

Emilio Iranzo García

Manuel Lomas Cortés.

ANNEX 1

JUNTA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA

26 de febrer de 2026

LLISTA D'ASSISTENTS

PROFESSORAT AMB VINCULACIÓ PERMANENT

Albaladejo Vivero, Manuel.

Aparisi Romero, Frederic

Díez Castillo, Agustín.

Domenech García, Sergi.

García Marsilla, Juan Vicente.

Iranzo García, Emilio.

Jiménez Salvador, José Luis.

Lomas Cortés, Manuel.

López Bertran, Mireia.

Machause López, Sonia

Muñoz Navarro, Daniel.

Orozco Kölher, M.Teresa

Valero Gómez, Sergio.

Vázquez de Agredos Pascual, María Luisa.

PROFESSORAT SENSE VINCULACIÓ PERMANENT

Capilla Aledón, Gema.

PTGAS

Montes Viana, Mercedes

Rojo Iranzo, Lucía

Vila Aguilar, María Jesús

PIF

Extrem Membrado, Vanessa.

ESTUDIANTS

Bravo García, Elena.

Vergara, Serrano, Iván.